
PROTOKOŁ Nr VII/07
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 26 kwietnia 2007 roku

W sesji udział wzięli:
a/ piętnastu radnych Rady Gminy          - wszyscy obecni
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak
c/  Z-ca Wójta                                         -  Tadeusz Bejnarowicz
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski
f/  Radca Prawny                                    -  Beata Sadowska
g/ Gł. Księgowa GOK                             -  Lidia Chrystofia
h/  Dyrektor Zespołu Szkół                     - Sławomir Miluski
i/  Kierownik OPS                                   - Krystyna Szustak  
j/  Dyrektor ZGK                                     - Miros ław Klemiato

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/  przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego.
3. Ślubowanie radnych.
4. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy:

a) powołanie komisji skrutacyjnej,
b) ustalenie sposobu głosowania,
c) ogłoszenie wyników głosowania i przedstawienie uchwały.

5. Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami oraz z wykonania uchwał.
6. Przedłożenie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami.
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami.
8.  Podjęcie uchwał w sprawach:
    a/ przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2006 rok,
    b/ udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,      
    c/  zmian w budżecie Gminy na 2007 r.  
9.   Interpelacje radnych.
10.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
11.   Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji.

      12.   Zamknięcie obrad.                        

Przebieg sesji:

Ad.1.
a/ Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  powitał  Radnych  i  gości
przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonał  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu
Gminy.
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b/ Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  przedstawi ł porządek obrad.
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku
obrad.  Wójt  zgłosił  wniosek  o  ujecie  w  pkt.  8  d  przyjęcie  uchwały  w  sprawie
określenia zasad,  na  jakich  sołtysom będzie  przysługiwała dieta oraz  w pkt.  8 e
podjecie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z
zasobu  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  do  zasobu  mienia  komunalnego  Gminy
Dębnica Kaszubska.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem
wniosku Wójta Gminy.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /13 za/. 
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  zarządził  głosowanie  nad  porządkiem
obrad z uwzględnieniem przyjętego wniosku. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (13 za). 

c/  Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania
protokół został przyjęty jednogłośnie (13 za).    

Ad 2

Przewodniczący  Gminnej  Komisji  Wyborczej  Pan  Grzegorz  Masiukiewicz
wręczył  radnym Pani  Jadwidze  Lejczak  i  Panu  Krzysztofowi  Olech  wybranym w
wyborach uzupełniających w dniu 15 kwietnia 2007 roku  zaświadczenia o wyborze
na radnego. Poinformował, że wymienieni złożyli oświadczenia lustracyjne, które w
dniu  23  kwietnia  zostały  przesłane  do  Oddziału  Instytutu  Pamięci  Narodowej  w
Gdańsku.

Ad 3

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  radnych  o  złożenie
ślubowania. Odczytał  rotę  ślubowania ( rota stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).
Poinformował,  że  każdy  radny  wyczytany  kolejno  powstając  wypowiada  słowo
„Ślubuję”, może także dopowiedzieć „Tak mi dopomóż Bóg”. Radni w liczbie 2 złożyli
ślubowanie.

Ad. 4

a/ Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  zgodnie  z
obowiązującą ustawą o samorządzie gminnym i statutem gminy Rada Gminy wybiera
wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  w  głosowaniu  tajnym  i  w  związku  z  tym
proponuje  powołanie  komisji  skrutacyjnej  w  trzyosobowym  składzie.  Innych
propozycji  nie  zgłoszono.  W  skład  komisji  skrutacyjnej  zgłoszono  następujące
kandydatury: Agnieszki Łomża, Leszka Młyńskiego, Urszuli Frankowskiej.
Innych  kandydatur  nie  zgłoszono.  Zgłoszeni  kandydaci  wyrazili  zgodę  na
kandydowanie  do Komisji Skrutacyjnej.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz  poprosił  o przegłosowanie zgłoszonego
składu Komisji Skrutacyjnej.
W wyniku głosowania skład komisji został przyjęty /12 za, 3 wstrzymujące/.
Komisja na swojego przewodniczącego wybrała radną Agnieszkę Łomża.
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b/ Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  przedstawił  radnym  sposób
głosowania przy wyborze radnego na wiceprzewodniczącego Rady Gminy /załącznik
Nr 2 do protokołu/.
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego sposobu g łosowania.
Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przegłosowanie  zaproponowanego  sposobu
głosowania.
W wyniku głosowania sposób głosowania został jednogłośnie przyjęty /15 za/.
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczącego
Rady Gminy.
Radny Leszek Młyński zgłosił kandydaturę radnego Krzysztofa Olecha.
Więcej kandydatur nie padło.
Radny Krzysztof Olech wyraził zgodę  na kandydowanie na wiceprzewodniczącego
Rady Gminy. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania tajnego nad
wyborem  wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy.  Przewodnicząca  Komisji
poinformowała,  że  głosować  można  tylko  stawiając  znak  „X”  w  kratce  TAK  co
oznacza  poparcie  lub  w  kratce  NIE  co  oznacza  brak  poparcia  oraz  o  zasadach
nieważności  głosu.  Wydano  radnym  ponumerowane  i  ostemplowane  karty  do
głosowania.

c/ Po przeprowadzeniu głosowania tajnego Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej
przedstawiła  protokoł  Komisji  z  przeprowadzonego  głosowania.  W  wyniku
głosowania  przy  15  głosach  na  TAK oddanych   na  wiceprzewodniczącego Rady
Gminy wybrano radnego Krzysztofa Olecha / protokoł Komisji Skrutacyjnej z wyboru
wiceprzewodniczącego Rady Gminy wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik
Nr  3 do protokołu/.
Przewodniczący Rady Marian  Adamowicz  przedstawił  uchwałę  w  sprawie  wyboru
wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy,  która  została  podjęta.  /załącznik  Nr  4  do
protokołu/

Ad5

Przewodniczący  Rady Marian Adamowicz poprosił  Wójta  Gminy o złożenie
sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt  Gminy  złożył  sprawozdanie  z  działalności  za  okres  od  14.03.2007  r.  do
24.04.2007r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 5 do protokołu/.
Następnie poprosił Sekretarz Gminy Iwonę  Wójcik o przedłożenie sprawozdania z
wykonania  uchwał  podjętych  przez  Radę  Gminy  za  okres  od  13.03.2007  r.  do
26.04.2007 r. 
Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał.  / sprawozdanie
stanowi załącznik Nr 6 do protokołu/.
Przewodniczący rady Marian Adamowicz powitał przybyłego na sesję byłego Wójta
Gminy Pana Grzegorza Grabowskiego. 
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  otworzył  dyskusję  nad  sprawozdaniem
Wójta Gminy.
Wójt  Gminy  poinformował,  że  został  ogłoszony  konkurs  na  świadczenie  usług
rehabilitacyjnych w oparciu o sprzęt jaki posiada świadczeniodawca.
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy to znaczy, że dofinansujemy te zabiegi.
Wójt  poinformował,  że  dodatkowo  z  budżetu  gminy  na  dodatkowe  zabiegi
rehabilitacyjne zostanie wyasygnowane 4,5 tys.  zł i otrzyma je ta jednostka, która

3

 



wygra  konkurs.  Zdaje  sobie  sprawę,  że  kwoty  jakimi  dysponują  Zakłady  Opieki
Zdrowotnej w ramach NFZ są zbyt niskie, a zapotrzebowanie na te usługi w naszym
społeczeństwie jest duże. 
Radna A. Łomża zwróciła się  z pytaniem jaka  była frekwencja podczas wyborów
uzupełniających.  Zwróciła  także  uwagę,  że  urząd  w  trakcie  wyborów  nie  był
oflagowany.
Sekretarz Gminy poinformowała, że frekwencja wyniosła 12%.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że były to wybory uzupełniające,
i że wyższej frekwencji trudno było się spodziewać. Jeżeli kandydatowi na radnego
zależało na wygraniu to zmobilizował swój lektorat.
Radna  U.  Frankowska  zauważyła,  że  wiele  osób  nie  wiedziało,  że  w  tym  dniu
odbywają się ponowne wybory.
Sekretarz  poinformowała,  że  termin  wyborów  był  ogłoszony  w  prasie  oraz  były
ogłoszenia w formie plakatów w terenie.
Więcej uwag nie wniesiono.

Ad 6

Przewodniczący  rady  Gminy  Marian  Adamowicz  poinformował,  że
Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Gminy Dębnica Kaszubska /
załącznik Nr 7 do protokołu/ było omawiane i  opiniowane na posiedzeniu Komisji
Wspólnych w dniu 23 kwietnia 2007 roku. W posiedzeniu uczestniczyło 11 radnych,
przy głosowaniu obecnych było 8. Poinformował, że sprawozdanie zostało przyjęte
jednogłośnie /8 za/.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  radni  maja
uwagi, pytania w sprawie sprawozdania.
Radni nie wnieśli żadnych uwag do sprawozdania.
Przewodniczący  rady  Marian  Adamowicz  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem
sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Gminy Dębnica Kaszubska.
W wyniku głosowania Sprawozdanie zostało przyjęte /14 za, 1 wstrzymujący/.

Ad 7

      Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami.

a/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś
poinformowała, że członkowie jej komisji odbyli  jedno wspólne posiedzenie, na
którym opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 

b/ Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Bogdan  Rębas  poinformował,  że
członkowie  komisji  uczestniczyli  w  jednym  wspólnym  posiedzeniu,  na  którym
omawiano  projekty  uchwał  na  dzisiejszą  sesję  oraz  1  posiedzeniu  na  którym
wypracowano wnioski w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.

c/ Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa i  Rozwoju Gospodarczego
Leszek  Młyński  poinformował,  że  członkowie  komisji  uczestniczyli  w  jednym
wspólnym posiedzeniu, na którym opiniowano uchwa ły na dzisiejszą sesję.
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Ad 8 a/ 

 Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  poprosił
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły
w sprawie rozpatrzenia  sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za
2006 rok.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr  8
do protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
omawiany i opiniowany na posiedzeniu komisji wspólnych w dniu 23 kwietnia 2007
roku.  W  posiedzeniu  uczestniczyło  11  radnych  Rady  Gminy.  Przy  głosowaniu
projektu było obecnych 11 radnych. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię (11 za
– jednogłośnie).
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały.
Radni nie zabrali  głosu w dyskusji  i  nie złożyli  wniosków do sprawozdania Wójta
Gminy z wykonania budżetu.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.

W  wyniku  głosowania  jawnego,  na  skład  Rady  15  osób,  obecnych  przy
głosowaniu  było  15,  uchwała  w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  Wójta
Gminy z wykonania budżetu gminy za 2006 rok została przyjęta 14 głosami,
przy 1 wstrzymującym. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

Ad 8 b/

Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  poprosił
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2006 rok.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały (załącznik Nr 9
do protokołu).
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Bogdan  Rębas  zapoznał  Radnych  z  opinią
Komisji Rewizyjnej zawartą w protokole Nr 3/2007 z 12 kwietnia 2007 r. (dostępny w
biurze  rady  w  aktach  Komisji  Rewizyjnej  lub  na  stronach  BIP)  oraz  pismem do
Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 13 kwietnia 2007 roku.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olecha o przedstawienie Uchwały Nr 38/IV/2007 Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 03 kwietnia 2007 roku w sprawie
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dębnica Kaszubska za 2006 rok.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał opinię RIO (załącznik Nr 10 do
protokołu). 
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olecha 
o  przedstawienie  uchwały  Nr  69/IV/2007  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia  16 kwietnia 2007 roku w sprawie opinii o wniosku
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał opinię RIO (załącznik Nr 11 do
protokołu).
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Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
omawiany i opiniowany na posiedzeniu komisji wspólnych w dniu 23 kwietnia 2007
roku.  W  posiedzeniu  uczestniczyło  11  radnych  Rady  Gminy.  Przy  głosowaniu
projektu było obecnych 11 radnych. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię (11 za
– jednogłośnie). Zwrócił się z pytaniem, czy radni chcą wnieść uwagi 
do przedstawionego projektu uchwa ły.
Radni nie zabrali głosu w dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  zarządził  głosowanie  nad  projektem
uchwały.

W  wyniku  głosowania  jawnego,  na  skład  Rady  15  osób,  obecnych  przy
głosowaniu  było  15,  uchwała  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi
Gminy za 2006 rok została przyjęta jednogłośnie 15 głosami. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz pogratulował obecnemu i byłemu
Wójtowi  uzyskanego absolutorium. 
Grzegorz  Grabowski  były  Wójt  Gminy  podziękował  Radnym  za  udzielenie
absolutorium   oraz  złożył  życzenia  wszystkiego  najlepszego  w  przezwyciężaniu
trudności w pracach na rzecz rozwoju Gminy.
Eugeniusz  Dańczak  –  Wójt  Gminy  także  podziękował  Radnym  za  udzielenie
absolutorium. Stwierdził, że Radni zapoznali się dobrze z sytuacją  Gminy oraz, że
zdają sobie sprawę z wyzwań jakie przed nimi stoją.

Ad 8 c/ 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  poprosił
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły
w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 rok.
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr
12 do protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
omawiany i opiniowany na posiedzeniu komisji wspólnych w dniu 23 kwietnia 2007
roku i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Skarbnika o ponowne zapoznanie
radnych z proponowanymi zmianami.
Skarbnik poinformował, że po stronie wydatków ujęto następujące pozycje:

- 20 tys. zł na wykonanie dokumentacji technicznej na ulicę Piaskową i spinkę
wodną Osiedla Północ i m. Grabin.

- 35 tys. na modernizację i remonty hydroforni,
- 20 tys. dotacja dla Starostwa na remont ulicy Leśnej w Dębnicy Kaszubskiej,
- 13.120 zł  wysokość pełnych diet dla sołtysów do końca roku,
- 54.338 zł dotacja dodatkowa na podstawie szczegółowych metryczek MEN dla

Społecznego Zespołu Szkół w Niepoględziu,
- 20 tys. na dodatkowe punkty świetlne.

Wójt poinformował, że rozmawiał z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych panem
Ożarkiem w sprawie udziału w remoncie ulicy Leśnej. Jest to droga w większej części
wewnątrz  wsi  niż  droga  powiatowa.  Samorządowi  zależy  na  tym  by  tę  drogę
wyremontować.  W poprzedniej  kadencji  wykonano jedynie  skrzyżowanie  na  ulicy
Skarszewskiej.  Będą  prowadzone  rozmowy  z  Panem  Skibińskim  –  wykonawcą
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kanalizacji- w sprawie partycypacji w kosztach remontu, gdyż ta droga została przez
nich  częściowo  zniszczona.  Zwrócił  się  z  prośbą  do  Rady  o  przekazanie
dodatkowych 10 tys. na realizację tego zadania.
Przewodniczący Rady zauważył, że w poprzedniej kadencji Wójt sam decydował, nie
pytając się o zgodę Rady. Obecny Wójt wnioskuje o środki. Prosi Radnych o podjęcie
właściwej decyzji, gdyż należy ona do radnych.
Radna J. Karaś uważa, że ulica Leśna wymaga natychmiastowego remontu i jest za
tym by do tych 20 tys. dołożyć jeszcze 10 tys. zł.
Wójt poinformował, że w zależności od partycypacji pana Skibińskiego w tym zadaniu
remont będzie wykonany w planowanym zakresie lub w okrojonym. Jemu zależy by
te prace były wykonane zgodnie z planowanym zakresem.
Radny P. Pałubicki uważa, ze podstawy do negocjacji już mamy, dajemy 20 tys. zł.,
pracowników, podejmujemy rozmowy z Panem Skibińskim w sprawie partycypacji.
Uważa, że jeżeli będzie potrzeba dodatkowego wsparcia finansowego to do rozmowy
w tym temacie zawsze będzie można wrócić i dołożyć dodatkowe środki.
Radna I. Tkaczyszyn prosi, by Radni pamiętali o drodze Głobino – Podkomorzyce.
Prosi by te 10 tys. przeznaczyć właśnie na te drogę. Jednocześnie stwierdziła, że w
tej sprawie miało być wystosowane pismo do Starostwa, a z informacji jakie posiada,
to stosowne pismo nie wyszło z urzędu.
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy już wcześniej były dofinansowania ze
strony  Urzędu do  remontu  dróg  powiatowych.  Nie  chce  by  to  było  na  porządku
dziennym, gdyż nasz budżet także jest napięty.
Skarbnik  poinformował,  że gmina  tylko  raz  w  poprzedniej  kadencji  przy  budowie
skrzyżowania ul. Skarszewskiej z Kościelną partycypowała w kosztach z Zarządem
Dróg Powiatowych. Ponadto poinformowa ł, że zgodnie z kosztorysem remont 340
metrów tej drogi  będzie kosztował  306 tys.  zł. Przy proponowanej kwocie daje to
10% całości. Uważa, że jeżeli  Radni zdecydują  się  na dodatkowe 10 tys. to przy
wkładzie  pana  Skibińskiego  i  naszym wkładzie  pracy  dobrniemy do  50% wkładu
własnego.  Decyzję  w  tej  sprawie  należy  podjąć  na  dzisiejszej  sesji  gdyż  jeżeli
zostanie ona odroczona, to wykonawcy będą przeniesieni w inną część powiatu i nie
wiadomo kiedy powrócą.
Radny L. Młyński także uważa, że należy dołożyć te 10 tys. do remontu tej drogi.
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy ktoś zagwarantuje, że na tych 30
tys. się skończy.
Wójt  zauważył,  że  obecnie  jest  szalony  wyścig  cen  w  budownictwie  oraz  brak
wykonawców. Nikt  nie da takiej gwarancji. Będzie spisane porozumienie. Dyrektor
jest uczciwym człowiekiem, jest mieszkańcem naszej gminy. Ten nasz proponowany
udział nie jest wcale zachęcający. Zapoznał Radnych z wartościami, za ile wykonano
prac na drogach w latach poprzednich na terenie gmin w powiecie.
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem czy w porozumieniu będzie można zapisać,
że jeżeli Zarząd Dróg Powiatowych z realizacji tego zadania wywiąże się w terminie, i
że prace zostaną solidnie to będziemy mogli jeszcze jakąś kwotę wyasygnować na
ten cel.
Zastępca Wójta poinformował, że Starosta chce wspólnie z samorządem gminnym
współfinansować  jedno zadanie z zakresu drogownictwa na terenie każdej gminy.
Droga do Podkomorzyc nie poszła w zapomnienie, jest ujęta w programie na 2008
rok.  By  realizować  to  zadanie  potrzebne  są  środki  z  zewnątrz.  Natomiast  jeżeli
chodzi  o  ulicę  Leśną   to  warunkiem  realizacji  tego  zadania  jest  nasze
współfinansowanie.  Poinformował,  że  całość  zadania  /  koszt  dokumentacji  +
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robocizna/  to  koszt  ponad  490  tys.,  w  tym  sama  dokumentacja,  która  jest  już
wykonana 190 tys. 
Przewodniczący rady  Marian  Adamowicz  postawił  wniosek by  na  to  zadanie
przeznaczyć  30  tys.  zł.,  a  nie  jak  wcześniej  planowano  20  tys.  zł.  Uważa
jednocześnie  by  porozumienie  było  tak  zawarte,  by  te  środki  +  wkład  pana
Skibińskiego i wkład pracy naszych pracowników wystarczyło na wykonanie prac na
tym odcinku w pełnym, planowanym zakresie zgodnie z dokumentacją techniczną.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty /12 za, 3 przeciw/.
Skarbnik poinformował, że o te 10 tys. zostaną powiększone dochody ze sprzedaży
mienia.  
Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /13 z, 2 wstrzymujące /.
Uchwała stanowi załącznik Nr  19 do protokołu.

8 d/
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego

Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie określenia
zasad, na jakich sołtysom będzie przysługiwała dieta / załącznik Nr 13 do protokołu/.
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 23 kwietnia 2007 roku i
uzyskał pozytywną opinię. 
Zwrócił  się  z  pytaniem, czy Radni mają  jeszcze pytania dotyczące podejmowanej
uchwały.
Radny  L.Młyński  porosił,  by  wyjaśnić  Sołtysom  dlaczego  zaproponowano  takie
stawki.
Wójt  poinformował,  że do tego  tematu  ustosunkowano się  w sposób obiektywny.
Proponując stawki  brano pod uwagę  rozległość  sołectwa oraz ilość  mieszkańców.
Proponowana  dieta  nie  ma  wpływu  na  prowizję,  którą  Sołtysi  pobierają  z  tytułu
inkasa.
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

8 e/
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego

Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego
przejęcia na własność nieruchomości  z zasobu Agencji  Nieruchomości  Rolnych do
zasobu  mienia  komunalnego  Gminy  Dębnica  Kaszubska   /  załącznik  Nr  14  do
protokołu/.
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 23 kwietnia 2007 roku i
uzyskał pozytywną opinię. 
Zwrócił  się  z  pytaniem, czy Radni mają  jeszcze pytania dotyczące podejmowanej
uchwały.
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

Ad 9

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie interpelacji.
Radni nie złożyli żadnych interpelacji.

Ad 10

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków.

Radny K. Olech stwierdził, że w wykazie o nieodpłatne przejecie z zasobu Agencji
Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy brak dzia łek w samej
Dębnicy Kaszubskiej, które można by było w jakimś czasie zagospodarować na
boiska sportowe.
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem czy jako Gmina będziemy występować do
Banku Gospodarstwa Krajowego o uzyskanie środków finansowych na budownictwo
socjalne.
Radny L. Młyński zwrócił się o wyjaśnienie dlaczego świetlica w Jaworach, która
działa w ramach Stowarzyszenia „Ogniwo” nie otrzyma ła informacji o konkursie
plastycznym „ Mój koń i ja”. W z informacji jakie posiada zasady udzia łu w konkursie
zostały przekazane do świetlic, które działają w strukturach GOK.

Ad 11

Wójt poinformował, że w Dębnicy Kaszubskiej mamy już wszystko z Agencji
przejęte.  Ostatnia działka była przyjmowana przy Osiedlu Mieszkaniowym „Czyn”.
Uważa,  że problem zgłoszony przez  Radnego Olecha jest  bardzo ważnym,  gdyż
młodzież  z  Dębnicy  nie  ma  gdzie  grać  w  piłkę.  Uważa,  że  należy  rozważyć
możliwość  przywrócenia do użytkowania tzw. „boiska górnego”.   Teren, na którym
ono  się  znajduje  winien  być  zagospodarowany  jako  miejsce  spacerowo-
wypoczynkowe.  W  tym  miejscu  kłania  nam  się  brak  planu  zagospodarowania
przestrzennego  dla  tej  miejscowości.  Taka  sama  sytuacja  występuje  na  ulicy
Zajęczej. Sprzedano wszystkie tereny, a nie pozostawiono nic na cele rekreacyjne.
Radna U. Frankowska stwierdziła, że dzieci z ulicy Zajęczej chodzą grać w piłkę w
głąb  pod  las  za  posesję  p.  Sech.  Zwróciła  się  z  prośbą  do  Wójta  by  rozważył
możliwość  odkupienia od kogoś  kawałka ziemi  w celu utworzenia tam boiska dla
dzieci i młodzieży.
Wójt poinformował, że dochodzą go informacje, że na korcie do tenisa przy Zespole
Szkół młodzież gra w piłkę nożną. Uważa, że nie należy w ten sposób niszczyć tego
kortu, gdyż nie do tego celu miał on służyć.
Przewodniczący  Rady  zaproponował,  by  Wójt  na  jednej  z  najbliższych  sesji
przedłożył  Radzie  informację  o  istniejących  na  dzień  dzisiejszy  boiskach  i  ich
lokalizacji oraz o planowanych.
Wójt w odpowiedzi  na zapytanie Radnej A. Łomża poinformował,  że oferta Banku
Gospodarstwa Krajowego jest nam znana. Ponadto poinformowa ł, że Dyrektor ANR
pojechał do Warszawy w sprawie możliwości prawnych przekazania nam działek i
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budynków w celu ich adaptacji na budynki socjalne. W Gminie brak jest generalnie
polityki  mieszkaniowej.  Problemy  mieszkaniowe  naszych  mieszkańców  są  nam
znane.  Mamy  nakaz  eksmisyjny,  którego  nie  możemy  wykonać  gdyż  brak
pomieszczeń  na  ten  cel.  Jako  Gmina  mamy  obowiązek  prowadzić  politykę
mieszkaniową socjalną. Części naszych mieszkańców nie stać na mieszkania.
Odnośnie  zapytania  Radnego  L.  Młyńskiego  nie  potrafi  udzielić  odpowiedzi,  ale
postara się wyjaśnić sprawę.
Pani L. Chrystofiak – pracownik GOK poinformowała, że GOK nic nie wie o takim
konkursie.
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem co z gazetką Dębnicką oraz z prośbą
o utworzenie ścieżek rowerowych, gdyż na taką  formę  turystyki  na terenie naszej
gminy występuje duże zapotrzebowanie.
Wójt wyjaśnił, że przez teren Gminy przebiega ścieżka rowerowa od jeziora Głębokie
przez Niepoględzie, Gałąźnię Małą, Nadleśnictwo Leśny, Skarszów Górny. Pasjonaci
mają  o niej wiedzę, jednak nie jest ona rozpropagowana w terenie. Rozpoczęliśmy
prace nad wydaniem nowej broszury,  w której  te informacje będą  zawarte.  Przez
wybory uzupełniające prace nad jej wydaniem się opóźniły. Ma to być jednocześnie
materiał informacyjno-promocyjny gminy. 
Radna J. Karaś zauważyła, że Radni mają negatywne zdanie o gazetce dębnickiej. 
Radny M. Mnich powrócił do tematu wynajmu autobusów szkolnych na wyjazdy ze
sportowcami. Zwrócił się z zapytaniem, czy inne gminy mają  inne przepisy niż nas
obowiązują,  gdyż  sportowcy  tamtych  gmin  dojeżdżają  na  mecze  autobusami
szkolnymi.
Radna  J.  Karaś  poinformowała,  że  z  tego  co  się  dowiedziała  nie  ma  żadnych
przeszkód, należy tylko wykupić dodatkowe ubezpieczenie.
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  zgodnie  z  ustawą  o  transporcie  drogowym
szkoła  winna  mieć  wpisane  „  usługi  transportowe”.  Prosi  by  sprawdzić  jakie
dodatkowe wymagania są potrzebne by taką działalność prowadzić.
Dyrektor  ZGK M.  Klemiato poinformował,  że np.  autobusy szkolne w gm.  Słupsk
podlegają pod Zakład Gospodarki Komunalnej, a nie w dyspozycji dyrektorów szkó ł.
Wójt  zauważył,  że  nasze  przepisy  są  oderwane  od  życia.  Jednocześnie  zwrócił
uwagę na fakt, że te autobusy są bardzo wyeksploatowane i ich stan techniczny jest
zły.
Zastępca  Wójta  poinformował,  że kierowcy pracują  po 7 dni  w tygodniu.  Nie  ma
możliwości zwiększenia zatrudnienia, a oni także chcą chociaż jeden dzień wolny.
Radca Prawny poinformowała, że bez koncesji szkoły mogą świadczyć usługi tylko w
ramach „potrzeb własnych”.
Radny P. Pałubicki prosi o wyjaśnienie dlaczego w gminie jest pobierana opłata za
zaświadczenie o nie zaleganiu z opłatami. W innych gminach od 10 kwietnia takie
opłaty nie są pobierane. Podziękował za wykonanie naprawy przystanku.
Wójt przeprosił Radnego L. Młyńskiego za to, że informacja o konkursie nie trafiła do
wszystkich świetlic.  Zapewnił,  że taki  fakt  nie będzie  miał  więcej  miejsca.  Co do
wydawania gazety to jeszcze nie wie jakie podjąć kroki. Nie wie czy nadal wydawać
własną gazetkę, czy wejść w porozumienie z redakcją gazety powiatowej „Zbliżenia”.
Ta  gazeta  w przypadku  podjęcia  stałej  współpracy  chciała  by  1000  zł  +  Vat  za
miesiąc.  Broszura,  którą  chcemy  wydać  jest  także  bardzo  oczekiwana  w
społeczeństwie. Ma ona zawierać wszystkie dane o osobach funkcyjnych w gminie
oraz  promować  naszą  gminę.  Przed  jej  wydaniem przedstawię  państwu  projekt
broszury do akceptacji. 
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Radny B. Rębas uważa, że za dużo środków z budżetu Gminy jest pochłanianych
przez  oświatę,  która  pochłania  60%  tych  środków.  Uważa,  że  należy  dokładnie
przeanalizować  struktury  organizacyjne  szkół.  Może  mammy  za  dużo  oddziałów,
nauczycieli  o obsługi. Są  to rzeczy które bolą.  Nasze środki  są  skromne i  należy
wszędzie szukać  oszczędności. Jako przykład podał filię  szkoły w Budowie, gdzie
aktualnie uczy się 27 osób, a w szkole w Motarzynie także klasy nie są liczne. Prosi
Wójta  by  dokonał  dokładnej  analizy  tej  sytuacji.  Zauważył  także,  że  dotację
dostajemy  na  ucznia,  a  nie  na  nauczyciela.  Prosi  także  Wójta  o  przedstawienie
Radzie  wszystkich  pracowników  Gminy  z  podaniem  ich  zakresu  obowiązków  –
kompetencji.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz   podtrzymuje  stanowisko  Radnego  B.
Rębasa i uważa, że należy bardzo dokładnie przeanalizować sytuację  w oświacie.
Uważa,  że teraz jest  dobry  okres,  gdyż  w  najbliższym czasie będą  zatwierdzane
arkusze  organizacyjne  szkół  i  i  będzie  można dokładnie  przeanalizować  arkusze
organizacyjne. Także podtrzymuje, że środki winny być wydawane rzetelnie.
Radny R.  Knitter  prosi  by  przed  świętami  majowymi  objechać  wszystkie  wioski  i
pozbierać worki z nieczystościami.
Przewodniczący  rady  Marian  Adamowicz  zapoznał  Radnych  z  pismem  NK.VI-
0911/52/07  z  dnia  20.04.2007r.,  które  wpłynęło  z  Pomorskiego  Urzędu
Wojewódzkiego  Wydziału  Nadzoru  i  Kontroli  w  sprawie  uchybień  w  uchwale  Nr
V/24/07 Rady Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 15 do protokołu/. 
Sekretarz  Gminy  zapoznała  Radnych  z  treścią  projektu  odpowiedzi  na  to  pismo
celem akceptacji przez Radę /załącznik Nr 16 do protokołu/.
Radna J. Karaś poinformowała, że na ten temat była dyskusja na Komisji Oświaty i
podtrzymuje zdanie, że nie należy w uchwale powielać aktów wyższej rangi.
Przewodniczący  rady  Marian  Adamowicz  stwierdził,  że  projekt  odpowiedzi  jest
prawidłowy i zarządził głosowanie nad jego akceptacją.
W wyniku głosowania odpowiedź została zaakceptowana jednogłośnie /15 za/.

Ad.12 
 

Marian  Adamowicz  Przewodniczący  Rady  Gminy  o  godzinie  1345 dokonał
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:                                                                                                             
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                               
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